
 

  RF 23/10-01 

 1 

 

 

PROTOKOLL 

 

   

Sammanträde med regionfullmäktige i Vänersborg tisdagen den 23 okto-

ber 2001 kl. 13.00 – 20.15. 

 

Handikappidrottsstipendium 2001 
Sammanträdet inleddes med att simmaren och Paralympicsdeltagaren David 

Lega höll ett anförande om handikappidrott. Därefter utdelades Handikapp-

idrottsstipendium 2001 till Elvira Kivi, Trollhättan, Fredrik Andersson, Fal-

köping samt Arne Westin, Falköping. 

 

§ 213 

Sammanträdets öppnande 

 

Regionfullmäktiges ordförande Hans Aronsson (s) hälsade de närvarande 

välkomna och förklarade därefter sammanträdet med regionfullmäktige öpp-

nat.  

 

§ 214 

Upprop 

 

Upprop förrättades. Samtliga närvarande ledamöter, tjänstgörande ersättare 

och icke tjänstgörande ersättare finns redovisade i Bilaga A. 

 

§ 215 

Protokollsjustering 

 

Ordföranden meddelade att protokollet från regionfullmäktiges samman-

träde kommer att justeras den 2 november 2001, kl 10.00 på Residenset i 

Vänersborg. 

 

Att tillsammans med ordföranden justera protokollet utsågs Bengt Mollstedt 

(m) och Ulla Y Gustafsson (s) samt till ersättare Stefan Kristiansson (mp). 

 

§ 216 

Befrielse från uppdrag 

 

Berit Flyborg (fp), Göteborg, har avsagt sig uppdraget som ersättare i re-

gionfullmäktige. 

 

Jan Hokollegg (s), Lysekil, har avsagt sig uppdraget som ersättare i region-

fullmäktige. 

 

Mia Raneklint (sfv), Kinna, har avsagt sig uppdraget som ersättare i region-

fullmäktige. 

 

Bo Magnusson (s), Seglora, har avsagt sig uppdraget som ersättare i region-

fullmäktige. 

 

Regionfullmäktige beslöt 



 

  RF 23/10-01 
 

 

 2 

 

att bevilja avsägelserna; 

 

och att hemställa hos länsstyrelsen om ny röstsammanräkning. 

 

§ 217 

Frågestund, 42-2001 

 

Till sammanträdet hade 18 frågor inlämnats, varav följande behandlades 

inom den för frågestunden avsatta tiden: 

 

1. Fråga från Gunnel Adler (mp) till ägarutskottets ordförande om ”Osäkra 

anställningar påverkar människors vardag”.  

 

Ordföranden i ägarutskottet Ingela Bergendahl (s) besvarade frågan. 

 

2. Fråga från Karin Greenberg (c) till hälso- och sjukvårdsstyrelsens ordfö-

rande om sanering av amalgam.  

 

Hälso- och sjukvårdsstyrelsens ordförande Eva Eriksson (fp) besvarade 

frågan. 

 

3. Fråga från Jan Hallberg (m) till regionstyrelsens ordförande om planer 

på att inordna Frölunda specialistsjukhus under Sahlgrenska Universi-

tetssjukhusets ledning. 

 

Regionstyrelsens ordförande Roland Andersson (s) besvarade frågan. 

 

4. Fråga från Carina Åström (v) till ordföranden i Utförarstyrelsen NU om 

fortsatta insatser för en förbättrad arbetsmiljö vid medicinkliniken på 

Uddevalla sjukhus.  

 

Ordföranden i Utförarstyrelsen NU Per Olov Blom (c) besvarade frågan. 

 

5. Fråga från Kerstin Fognell (m) till regionstyrelsens ordförande om för-

delade pengar till projekt. 

 

Regionstyrelsens ordförande Roland Andersson (s) besvarade frågan. 

 

6. Fråga från Gösta Davidsson (m) till regionstyrelsens ordförande om 

sjukvårdspersonalens flykt från Västra Götalandsregionen.  

 

Regionstyrelsens ordförande Roland Andersson (s) besvarade frågan. 

 

7. Fråga från Ulrik Nilsson (m) till regionstyrelsens ordförande om debatt-

artikel i Borås Tidning den 16 oktober. 

 

Regionstyrelsens ordförande Roland Andersson (s) besvarade frågan. 

 

8. Fråga från Lena Facht (m) till regionstyrelsens ordförande om avtal med 

den privata vården. 

 

Regionstyrelsens ordförande överlämnade frågan till hälso- och sjuk-

vårdsstyrelsens ordförande Eva Eriksson (fp) som besvarade frågan. 
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9. Fråga från Erik Arnell (m) till regionstyrelsens ordförande om samarbete 

med privat rekryteringsföretag. 

 

Regionstyrelsens ordförande överlämnade frågan till ägarutskottets ord-

förande Ingela Bergendahl (s) som besvarade frågan. 

 

10. Fråga från Ursula Johansson (kd) till ordföranden i Utförarstyrelsen NU 

om basåtagande för år 2001. 

 

Ordföranden i Utförarstyrelsen NU Per Olov Blom (c) besvarade frågan.  

 

11. Fråga från Cecilia Widegren (m) till regionstyrelsens ordförande om 

hanteringen av månads- och delårsrapporter år 2002.  

 

Regionstyrelsens ordförande Roland Andersson (s) besvarade frågan. 

 

12. Fråga från Henrik Ripa (m) till regionstyrelsens ordförande om infra-

strukturpropositionen.  

 

Regionstyrelsens ordförande Roland Andersson (s) besvarade frågan. 

 

13. Fråga från Stig Grauers (m) till regionstyrelsens ordförande om intresse-

anmälningarna för alternativa driftformer.  

 

Regionstyrelsens ordförande Roland Andersson (s) besvarade frågan. 

 

14. Fråga från Lars-Åke Carlsson (m) till hälso- och sjukvårdsstyrelsens 

ordförande om utländska läkares möjligheter till arbete inom Västra 

Götalandsregionen.  

 

Hälso- och sjukvårdsstyrelsens ordförande Eva Eriksson (fp) besvarade 

frågan. 

 

15. Fråga från Rune Lanestrand (sfv) till regionutvecklingsnämndens ordfö-

rande om projektet Nordic Link. 

 

Regionutvecklingsnämndens ordförande Kent Johansson (c) besvarade 

frågan. 

 

§ 218 

Interpellation av Lars Bergsten (m) om ersättning för utförda produk-

tionsmål, 402-2001 

 

Lars Bergsten (m) har ställt en interpellation till regionstyrelsens ordförande 

om ersättning för utförda produktionsmål. 

 

Regionfullmäktige beslöt medge interpellationens framställande. 

 

§ 219 

Svar på interpellation av Lars Bergsten (m) om ersättning för utförda 

produktionsmål, 402-2001 

 

Regionstyrelsens ordförande Roland Andersson (s) lämnade ett svar på in-

terpellationen.  
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Under debatten yttrade sig Lars Bergsten (m), Endrick Schubert (s), Stig 

Grauers (m), Ursula Johansson (kd), Claes-Göran Borg (v) och Eva 

Eriksson (fp). 

 

Regionfullmäktige beslöt lägga interpellationen och svaret till handlingarna. 

 

§ 220 

Interpellation av Gunnel Adler (mp) om kvinnors läkemedelsbehand-

ling i Västra Götalandsregionen, 461-2001 
 

Gunnel Adler (mp) har ställt en interpellation till hälso- och sjukvårdsstyrel-

sens ordförande om kvinnors läkemedelsbehandling i Västra Götalandsregi-

onen. 

 

Regionfullmäktige beslöt medge interpellationens framställande. 

 

§ 221 

Svar på interpellation av Gunnel Adler (mp) om kvinnors läkemedels-

behandling i Västra Götalandsregionen, 461-2001 
 

Hälso- och sjukvårdsstyrelsens ordförande Eva Eriksson (fp) lämnade ett 

svar på interpellationen. 

 

Under debatten yttrade sig Gunnel Adler (mp) och Eva Eriksson (fp). 

 

Regionfullmäktige beslöt lägga interpellationen och svaret till handlingarna. 

 

§ 222 

Interpellation av Mikael Cederbratt (m) och Johnny Bröndt (m) om 

Sahlgrenska Universitetssjukhusets jämförelsevis långa vårdtider, 468-

2001 
 

Mikael Cederbratt (m) och Johnny Bröndt (m) har till regionstyrelsens ord-

förande ställt en interpellation om Sahlgrenska Universitetssjukhusets jäm-

förelsevis långa vårdtider. 

 

Regionstyrelsens ordförande meddelade att besvarandet av frågan 

överlämnats till ordföranden för Utförarstyrelsen SU. 

 

Regionfullmäktige beslöt  

 

att medge interpellationens framställande; 

 

och att interpellationen besvaras vid nästa sammanträde. 

 

§ 223 

Interpellation av Ulrik Nilsson (m) om beslut om ledningsstrukturen för 

Västra Götalands primärvård och tandvård, 469-2001 
 

Ulrik Nilsson (m) har till regionstyrelsens ordförande ställt en interpellation 

om beslut om ledningsstrukturen för Västra Götalands primärvård och tand-

vård. 

 

Regionfullmäktige beslöt medge interpellationens framställande. 
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§ 224 

Svar på interpellation av Ulrik Nilsson (m) om beslut om ledningsstruk-

turen för Västra Götalands primärvård och tandvård, 469-2001 
 

Regionstyrelsens ordförande Roland Andersson (s) lämnade ett svar på in-

terpellationen. 

 

Under debatten yttrade sig Ulrik Nilsson (m), Roland Andersson (s), Stefan 

Kristiansson (mp) och Mikael Cederbratt (m). 

 

Regionfullmäktige beslöt lägga interpellationen och svaret till handlingarna. 

 

Ordförande vid behandling av §§ 219-224 var 1:e vice ordföranden Bengt  

Mollstedt (m). 

 

§ 225 

Delårsbokslutet för augusti månad 2001, 12-2001 
 

Ekonomiavdelningen har upprättat delårsbokslut för augusti månad samt 

helårsprognos 2001. 

 

Under överläggningen yrkade Roland Andersson (s), Monica Selin (kd), 

Stefan Kristiansson (mp), Annelie Stark (s), Ursula Johansson (kd) och Per 

Olov Blom (c) bifall till regionstyrelsens förslag. 

 

Cecilia Widegren (m) och Ulrik Nilsson (m) yrkade att regionfullmäktige 

skulle besluta enligt moderaternas förslag (Bilaga B). 

 

Carina Åström (v) yrkade följande (Bilaga C): 

1. att uppdra åt regiondirektören tillsammans med hälso- och 

sjukvårdsdirektören att utifrån de från arbetsmiljöverket anförda 

synpunkterna snarast återkomma till regionstyrelsen med förslag på 

åtgärder för att uppfylla de krav som arbetsmiljöverket ställer 

 

2. och att uppdra åt regionstyrelsen att integrera RUS:ens mål om 

integration och kvinnors och mäns resurser i arbetet med de 

balanserade styrkorten.  

 

I detta yrkande instämde Stefan Kristiansson (mp) och Roland An-

dersson (s). 

 

Einar Hansander (sfv) yrkade att fullmäktige skulle besluta följande: 

- att uppmana hälso- och sjukvårdsstyrelsen att återuppta det tidigare 

bedrivna strukturförändringsarbetet i syfte att upplösa de stora sjuk-

husgrupperna och återskapa självständiga sjukhus 

- att uppmana regionstyrelsen att genomföra åtgärder i syfte att öka 

volymen producerad vård och samtidigt begränsa kostnadsökningarna 

- samt att med dessa kommentarer i övrigt lägga delårsbokslutet till 

handlingarna. 

 

Efter avslutad överläggning ställde ordföranden regionstyrelsens förslag, 

Cecilia Widegrens m fl yrkande, Carina Åströms första yrkande och Einar 

Hansanders yrkande mot varandra och fann att regionfullmäktige bifallit 

regionstyrelsens förslag. 
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Ordföranden ställde därefter proposition på Carina Åströms m fl andra yr-

kande och fann det bifallet. 

 

Regionfullmäktige beslöt – efter ovannämnda kompletteringar - 

 

att godkänna delårsbokslutet för augusti månad; 

 

att för berörda nämnder, styrelser och verksamheter understryka vikten av 

att åtgärder snarast vidtages för att uppnå budgeterat resultat; 

 

och att uppdra åt regionstyrelsen att integrera RUS:ens mål om integration 

och kvinnors och mäns resurser i arbetet med de balanserade styrkorten.. 

 

Vidare beslöt regionfullmäktige att protokollsanteckning från 

kristdemokraterna fick bifogas protokollet (Bilaga D). 

 

Ledamöterna för moderaterna reserverade sig mot beslutet till förmån för 

eget yrkande. 

 

Ledamöterna för sjukvårdspartiet folkets vilja reserverade sig mot beslutet 

till förmån för eget yrkande. 

 

Ledamöterna för vänsterpartiet reserverade sig mot beslutet till förmån för 

Carina Åströms första yrkande. 

 

Ordförande vid behandling av ärendet var först 2:e vice ordföranden Ulla Y 

Gustafsson (s) och efter avslutad överläggning ordföranden Hans Aronsson 

(s). 

 

§ 226 

Ansvarsfrihet för styrelserna i beställarförbunden, 10-2001 

 

Regionfullmäktige har i samband med årsredovisningen avseende verksam-

hetsåret 2000 fastställt ansvarsfrihet för de nämnder och styrelser som ingår 

i koncernen Västra Götaland. Det finns några verksamheter som inte ingår i 

koncernen och som driver verksamhet enligt kommunallagen, där region-

fullmäktige har att ta ställning till frågan om ansvarsfrihet. Dessa är 

Beställarförbundet Delta (Hisingen), Beställarförbundet 4 S (Stenungsund) 

samt Beställarförbundet 5 S (Grästorp). 

 

I upprättade årsredovisningar och revisionsberättelser avseende ovannämnda 

beställarförbund och för samtliga verksamheter har revisorerna förslagit 

regionfullmäktige att bevilja ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2000. 

 

Under överläggningen enades regionfullmäktige om att lägga till ”styrelsen 

för” i beslutsmeningarna. 

 

Regionfullmäktige beslöt – efter ovannämnda komplettering - 

 

att bevilja styrelsen för beställarförbundet Delta (Hisingen) ansvarsfrihet 

avseende verksamhetsåret 2000; 

 

att bevilja styrelsen för beställarförbundet 4 S (Stenungsund) ansvarsfrihet 

avseende verksamhetsåret 2000; 
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och att bevilja styrelsen för beställarförbundet 5 S (Grästorp) ansvarsfrihet 

avseende verksamhetsåret 2000. 

 

Det antecknades till protokollet att endast de ledamöter som enligt 5 kap § 

20a var berättigade att delta i handläggningen av ärendet deltog i beslutet. 

 

§ 227 

Ändring av beslut om regionens patientnämnder och sjukhusens 

patientombud/konsulent, 285-2000 

 

Regionstyrelsens kansli har upprättat ett förslag till ändring av beslut om 

regionens patientnämnder och sjukhusens patientombud/konsulent.  

 

Hälso- och sjukvårdsstyrelsen har den 23-24 januari 2001, § 5, tillstyrkt 

förslaget. 

 

Patientnämnden i Mariestad har den 3 maj 2001, § 79, tillstyrkt förslaget. 

 

Under överläggningen yrkade Evert Svenningsson (s) bifall till regionstyrel-

sens förslag. 

 

Regionfullmäktige beslöt på förslag av regionstyrelsen 

 

att Sammanläggningsdelegerades beslut den 20 april 1998, § 10, ändras på 

så sätt att lokala patientombud/konsulent även fortsättningsvis finansieras av 

och organiseras inom respektive sjukhus. Härvid förutsätts att samarbetet 

mellan de båda funktionerna bedrivs samverkansinriktat och inom ramen för 

adekvat ansvarsfördelning; 

 

och att ge utförarstyrelserna i uppdrag att, i förekommande fall, ändra be-

nämningen patientombud/konsulent. 

 

§ 228 

Bemyndigande till regionstyrelsen om justering av regionbidrag, 16-

2001 

 

I budgeten för 2002 reserverade regionfullmäktige medel inom moderför-

valtningen för att bland annat täcka ökade kostnader för de pensionsåtagan-

den som regionen har gentemot personalen. Dessutom reserverades medel 

för ökade kostnader inom kollektivtrafiken, centrum för verksamhetsut-

veckling samt för att täcka vissa kostnader i syfte att initiera arbete för att 

genomföra regionens kommande lönestrategi. Sammantaget reserverades 

96,8 mkr för dessa ändamål. 

 

Efter justering av Västtrafiks regionbidrag återstår 71,0 mkr av de av regi-

onfullmäktige reserverade medlen. För de ändamål som regionfullmäktige 

angivit föreslås att regionstyrelsen bemyndigas ianspråkta reserverade me-

del samt besluta om erforderliga justeringar i regionbidragen. 

 

Under överläggningen yrkade Ulrik Nilsson (m) bifall till regionstyrelsens 

förslag. 

 

Regionfullmäktige beslöt på förslag av regionstyrelsen 
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att bemyndiga regionstyrelsen att ianspråkta under moderförvaltningen re-

serverade medel om högst 71,0 mkr i enlighet med fullmäktiges beslut i 

budget för 2002 och göra erforderliga justeringar av regionbidrag. 

 

Vidare beslöt regionfullmäktige att protokollsanteckning från moderaterna 

fick bifogas protokollet (Bilaga E). 

 

§ 229 

Kulturpolitisk strategi för Västra Götalandsregionen, 88-2001 

 

Kulturberedningen överlämnade den 8 december 2000 ett förslag till kultur-

politisk strategi till regionstyrelsen. 

 

Regionstyrelsens kansli remitterade den 17 januari 2001 förslaget till samt-

liga kommuner i regionen. 

 

Yttrande har inkommit från 38 kommuner. Kultursekretariatet har gjort en 

sammanfattning av remissvaren.  

 

Kulturberedningen har den 31 augusti 2001 överlämnat förslaget till kultur-

politisk strategi utan ändringar till regionfullmäktige för fastställande. 

 

Regionstyrelsen delade kulturberedningens ambition vad gäller avsättningar 

för konstnärlig utsmyckning vid byggnadsinvesteringar över 10 mkr. 

 

Samtidigt har regionstyrelsen konstaterat att utrymmet för avsättningar till 

konstnärlig utsmyckning måste bli föremål för sedvanlig prövning i sam-

band med respektive års budget- och investeringsberedning och vid bered-

ningen av de olika investeringsobjekten. Någon generell absolut nivå bör 

därför inte fastställas. 

 

Under överläggningen yrkade Lars Nordström (fp), Conny Brännberg (kd), 

Johnny Nilsson (s), Kent Johansson (c), Einar Hansander (sfv), Nestor Vega 

(v) och Laila Åkerberg (mp) bifall till regionstyrelsens förslag. 

 

Lars Bergsten (m) yrkade att ärendet skulle återremitteras till kulturnämn-

den/beredningen. Johnny Nilsson (s) och Laila Åkerberg (mp) yrkade avslag 

härpå. 

 

Conny Brännberg (kd) yrkade att regionfullmäktige uppdrar åt kulturbered-

ningen att, under kommande mandatperiod, genomföra en revision av kul-

turstrategin. 

 

Conny Brännberg (kd) yrkade, med instämmande av Johnny Nilsson (s), 

Einar Hansander (sfv), Laila Åkerberg (mp), Lars Nordström (fp), Nestor 

Vega (v) och Ursula Johansson (kd), att följande text läggs till i stycke H på 

sidan 11-12 i förslaget: ”Inom regionens kyrkor och samfund finns en lång 

och berikande kulturtradition. Samverkan med denna kulturella sektor är 

viktig.” 

 

Lars-Arne Staxäng (m) yrkade i första hand att ärendet skulle återremitteras 

och i andra hand bifall till Conny Brännbergs m fl tilläggsyrkande om 

kyrkan. 
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Laila Åkerberg (mp) yrkade att medel skall avsättas för utsmyckning vid 

fastighetsinvesteringar. Detta sker lämpligen genom ett i förväg fastställt 

procenttal. 

 

Efter avslutad överläggning ställde ordföranden först Lars Bergstens m fl 

yrkande om återremiss mot att ärendet skulle avgöras i dag och fann att 

regionfullmäktige beslutat att ärendet skulle avgöras idag. 

 

Ordföranden ställde därefter proposition på regionstyrelsens förslag och 

fann det bifallet. 

 

Ordföranden ställde därefter proposition på Conny Brännbergs m fl tilläggs-

yrkande om samverkan med kyrkor och samfund och fann det bifallet. 

 

Ordföranden ställde därefter proposition på Conny Brännbergs yrkande om 

uppdrag till kulturberedningen och fann det avslaget. 

 

Ordföranden ställde slutligen proposition på Laila Åkerbergs yrkande om 

konstnärlig utsmyckning och fann det avslaget. 

 

Regionfullmäktige beslöt – efter ovannämnda kompletteringar - 

 

att fastställa förslaget till kulturpolitisk strategi för Västra Götalandsregio-

nen med den ändringen att följande text läggs till i stycke H på sidan 11-12 i 

förslaget: ”Inom regionens kyrkor och samfund finns en lång och berikande 

kulturtradition. Samverkan med denna kulturella sektor är viktig.”. 

 

Vidare beslöt regionfullmäktige att protokollsanteckning från miljöpartiet 

fick bifogas protokollet (Bilaga F). 

 

Ledamöterna för moderaterna reserverade sig mot beslutet till förmån för 

Lars Bergstens m fl yrkande om återremiss. 

 

Ledamöterna för miljöpartiet reserverade sig mot beslutet till förmån för 

eget yrkande om konstnärlig utsmyckning. 

 

§ 230 

Regionala utvecklingsstrategins årsrapport, 44/99 

 

Regionfullmäktige antog i oktober 1999 den regionala utvecklingsstrategin. 

I beslutet ingick att rapport skulle lämnas till regionfullmäktige om åtgärder 

för genomförande av strategin, inklusive eventuella förslag till förändringar 

av strategin. 

 

Rapporten har tagits fram tillsammans med de politiska kontaktpersonerna 

för RUS-målen. Den har behandlats i regionutvecklingsberedningen, kultur-

beredningen och miljöberedningen och också i Utvecklingsgruppen Västra 

Götaland (partnerskapet). 

 

Under överläggningen yrkade Kent Johansson (c), Anders Fasth (kd), Kjell 

Eliasson (v), Kristina Jonäng (c) och Tony Johansson (mp) bifall till region-

styrelsens förslag. 
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Ulrik Nilsson (m) yrkade att regionfullmäktige skulle besluta enligt mode-

raternas förslag (Bilaga G). 

 

Vidare yttrade sig Ingela Bergendahl (s). 

 

Efter avslutad överläggning ställde ordföranden regionstyrelsens förslag mot 

Ulrik Nilssons yrkande och fann att regionfullmäktige bifallit regionstyrel-

sens förslag. 

 

Regionstyrelsen beslöt föreslå regionfullmäktige besluta 

 

att anteckna rapporten till protokollet. 

 

Vidare beslöt regionfullmäktige att protokollsanteckning från sjukvårds-

partiet fick tillföras protokollet (Bilaga H). 

 

Ledamöterna för moderaterna reserverade sig mot beslutet till förmån för 

eget yrkande. 

 

Ordförande vid behandling av ärendet var 1:e vice ordföranden Bengt Moll-

stedt (m). 

 

§ 231 

Framtida inriktning och uppdrag för regionens företagshälsovård häl-

san&arbetslivet, 60/99 

 

Regionfullmäktige beslutade hösten 1999 att regionens tidigare tre förvalt-

ningar för företagshälsovård skulle föras samman till en gemensam organi-

sation. Västra Götalandsregionens samlade organisation för företagshälso-

vård bildades vid ingången av år 2000 och antog efter sommaren samma år 

namnet hälsan&arbetslivet. Enligt fullmäktiges beslut skulle beslut om 

eventuell alternativ driftform tas under 2001. 

 

Regionstyrelsen och Försäkringskassan har i en gemensam ansökan till 

socialdepartementet ansökt om medel för att inrätta ett institut för stress-

medicin. Målgruppen för institutet är anställda i regionen och Försäkrings-

kassan i Västra Götaland. 

 

Det finns tydliga likheter och samband mellan inriktningen och uppdraget 

för regionens företagshälsovård och den i ansökan angivna inriktningen för 

det planerade institutet. 

 

Om socialdepartementet beviljar ansökan har regionstyrelsen förutsatt att 

detta nära samband beaktas när regionen och Försäkringskassan behandlar 

frågan om institutets organisatoriska uppbyggnad. 

 

Servicenämnden har behandlat ärendet den 6 september 2001, § 49. 

 

Ägarutskottet har behandlat ärendet den 27 september 2001, § 156. 

 

Ärendet har MBL-förhandlats den 1 oktober 2001. 
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Under överläggningen yrkade Ingela Bergendahl (s), Lars-Gerhard West-

berg (fp), Stefan Kristiansson (mp), Kristina Jonäng (c) och Göran Levin 

(fp) bifall till regionstyrelsens förslag. 

 

Kerstin Fognell (m), Ulrik Nilsson (m) och Michael Kihlström (kd) yrkade 

att regionfullmäktige skulle besluta i enlighet med moderaternas och krist-

demokraternas gemensamma yrkande (Bilaga I). 

 

Leni Persson (v) yrkade att regionfullmäktige skulle besluta enligt vänster-

partiets förslag (Bilaga J). 

 

Vidare yttrade sig Carina Åström (v). 

 

Efter avslutad överläggning ställde ordföranden regionstyrelsens förslag mot 

Kerstin Fognells m fl yrkande och fann regionstyrelsens förslag bifallet. 

 

Då votering begärdes, uppställdes och godkändes följande 

voteringsproposition: 

 

Ja-röst för bifall till regionstyrelsens förslag. 

Nej-röst för bifall till Kerstin Fognells m fl yrkande. 

 

Med 75 ja-röster mot 49 nej-röster, 17 ledamöter som avstod och 2 

ledamöter som inte voterade biföll regionfullmäktige regionstyrelsens 

förslag. (Voteringsprotokollet finns i Bilaga K). 

 

Ordföranden ställde därefter proposition på Leni Perssons tilläggsyrkande 

och fann att regionfullmäktige avslagit yrkandet. 

 

Då votering begärdes, uppställdes och godkändes följande 

voteringsproposition: 

 

Ja-röst för avslag på Leni Perssons tilläggsyrkande. 

Nej-röst för bifall till Leni Perssons tilläggsyrkande. 

 

Med 94 ja-röster mot 16 nej-röster, 30 ledamöter som avstod från att rösta 

samt 3 ledamöter som inte voterade avslog regionfullmäktige Leni Perssons 

tilläggsyrkande. (Voteringsprotokoll finns i Bilaga L). 

 

Regionfullmäktige beslöt på förslag av regionstyrelsen 

 

att hälsan&arbetslivet förblir en sammanhållen verksamhet för företagshäl-

sovård som riktas till regionens förvaltningar/motsvarande; 

 

att lokala lösningar utformas för avyttring av den externa verksamheten 

inom hälsan&arbetslivet; 

 

att samverkan avseende företagshälsovård kan etableras med kommuner i 

regionen som har intresse av en sådan samverkan; 

 

att godkänna förslagen om uppdrag och verksamhetsidé för häl-

san&arbetslivet som presenterats i tjänstemannaunderlaget; 
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att uppdra åt hälso- och sjukvårdsstyrelsen att närmare undersöka förutsätt-

ningarna att införa en samverkansmodell mellan primärvård, företagshälso-

vård och försäkringskassa samt den typ av vårdavtal med företagshälso-

vårdsleverantörer som utvecklats i Landstinget Värmland och som för när-

varande diskuteras på nationell nivå; 

 

och att uppdra åt servicenämnden att genomföra förändringarna och i det 

forsatta arbetet precisera kostnaderna för personalomställning, produktions-

/intäktsbortfall mm. 

 

Ledamöterna för moderaterna och kristdemokraterna reserverade sig mot 

beslutet till förmån för gemensamt yrkande. 

 

Ledamöterna för vänsterpartiet reserverade sig mot beslutet till förmån för 

eget yrkande. 

 

Ordföranden vid behandlingen av ärendet var 1:e vice ordföranden Bengt 

Mollstedt (m) följd av 2:e vice ordföranden Ulla Y Gustafsson (s) och efter 

avslutad överläggning ordföranden Hans Aronsson (s). 

 

§ 232 

Motion av Rune Thorén m fl (c) om att upprätta en informationsskrift 

om olika slags patientföreningar, 882/99 

 

Rune Thorén m fl (c) har i en motion föreslagit att regionstyrelsen får i upp-

drag att tillse att en informationsskrift om olika slag av patientföreningar 

upprättas. Skriften föreslås tillställas läkare, sjuksköterskor och apotek med 

hemställan att aktuella patienter, i samband med behandling, informeras om 

innehållet i densamma. 

 

Motionen har remitterats till handikappkommittén för yttrande. 

 

Handikappkommittén har den 30 maj 2001, § 121, lämnat ett yttrande över 

motionen. Enligt kommittén skulle en samlad förteckning/skrift utgöra ett 

bra hjälpmedel för sjukvårdspersonal, politiker och även organisationerna 

själva. Kommittén har föreslagit att HSO Västra Götaland, HSO Skaraborg/ 

Älvsborg, DHR Västra Götaland, SDR Västra Götaland och SRF-distrikten 

får i uppdrag att gemensamt upprätta en samlad förteckning över patient-

föreningar/handikapporganisationer på läns- och lokalnivå. 

 

Handikappkommitténs kansli har uppskattat kostnaden till max ca 70-80 tkr, 

vilket ryms inom kommitténs befintliga ramar. 

 

Regionstyrelsen har för egen del beslutat, under förutsättning av regionfull-

mäktiges beslut, att ge handikappkommittén i uppdrag att sluta överens-

kommelse med handikapporganisationerna. 

 

Under överläggningen yrkade Rune Thorén (c), Lena Jansson (s) och 

Helena Lindquist (mp) bifall till regionstyrelsens förslag. 

 

Regionfullmäktige beslöt på förslag av regionstyrelsen 

 

att ge regionstyrelsen i uppdrag att sluta överenskommelse med ovan-

nämnda handikapporganisationer om upprättande och spridande av en sam-
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lad förteckning över patientföreningar/handikapporganisationer på läns- och 

lokalnivå i enlighet med handikappkommitténs förslag; 

 

och att motionen därmed är bifallen. 

 

§ 233 

Motion av Ann Nilsson (mp) om inrättande av årligt miljöstipendium, 

115-2001 

 

Ann Nilsson (mp) har i en motion föreslagit att Västra Götalandsregionen 

inrättar ett årligt miljöstipendium på förslagsvis 10 tkr för att uppmärk-

samma någon eller några som gjort en betydelsefull insats i vårt interna 

miljöarbete. Som beredande organ föreslås miljönämnden, 

 

Motionen har remitterats till miljönämnden för yttrande. 

 

Miljönämnden har den 13 juni 2001, § 36, tillstyrkt motionen. I yttrande har 

nämnden förslagit att den årliga summan skall vara 50 tkr. Miljönämnden 

föreslås fastställa kriterierna för stipendiet, handlägga inkomna ansökningar, 

utse stipendiaterna samt dela ut stipendierna i samband med ett ordinarie 

sammanträde. 

 

Enligt uppgift från miljösekretariatet kan stipendiet finansieras via deras 

projektbudget. 

 

Under överläggningen yrkade Ann Nilsson (mp) och Kristina Jonäng (c) 

bifall till regionstyrelsens förslag. 

 

Ann Nilsson (mp) yrkade att stipendiet utdelas på regionfullmäktiges 

sammanträde. 

 

Efter avslutad överläggning ställde ordföranden först proposition på region-

styrelsens förslag och fann det bifallet. 

 

Ordföranden ställde därefter proposition på Ann Nilssons tilläggsyrkande 

och fann det bifallet. 

 

Regionfullmäktige beslöt – efter ovannämnda komplettering - 

 

att tillstyrka motionen i enlighet med miljönämndens yttrande med den änd-

ringen att stipendiet utdelas på regionfullmäktiges sammanträde. 

 

§ 234 

Yttrande över motion av Rune Lanestrand (sfv) om ökad kust- och in-

sjötrafik, 433-2000 

 

Rune Lanestrand (sfv) har i en motion föreslagit att regionen bildar opinion 

för en ökad kust- och insjötrafik och aktivt verkar för en kraftigt utökad 

Vänersjöfart. 

 

Regionutvecklingsberedningen och miljöberedningen yttrande sig över mo-

tionen den 27 mars 2001 respektive den 28 mars 2001. 
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Regionstyrelsen återremitterade den 24 april 2001 motionen för ytterligare 

belysning av framtidsfrågor för kust- och insjötrafik samt för samråd med 

Vänerrådet. 

 

Regionutvecklingsnämnden behandlade ärendet den 18 september 2001, 

§ 85. 

 

Under överläggningen yrkade Rune Lanestrand (sfv), Kent Johansson (c) 

och Laila Åkerberg (mp) bifall till regionstyrelsens förslag. 

 

Vidare yttrade sig Kristina Jonäng (c). 

 

Regionfullmäktige beslöt på förslag av regionstyrelsen 

 

att motionen ska anses besvarad med vad regionstyrelsen anfört. 

 

§ 235 

Redovisning av motionsbalans, 426-2001 

 

Regionstyrelsens kansli har gjort en sammanställning över motioner som är 

under beredning.  

 

Enligt kommunallagen skall motioner som inte beretts klart inom ett år från 

när de väcktes, anmälas till fullmäktige. 

 

Regionfullmäktige beslöt på förslag av regionstyrelsen 

 

att lägga redovisningen av motionsbalansen till handlingarna. 

 

§ 236 

Anmälan av inkomna motioner, 455, 466, 471, 481, 482, 483, 484, 487, 

492, 493-2001 

 

Följande inkomna motioner anmäldes: 

 

Gunnel Adler (mp) om kunskapsbank för integration och jämställdhet. 

 

Cecilia Widegren (m) och Ulrik Nilsson (m) om att utveckla konkurrensen 

inom regionens verksamhetsområde. 

 

Sivert Oxelbark (kd) om arbetet med kökortningsåtgärder. 

 

Ann Nilsson (mp) om motion på recept. 

 

Gunnel Adler (mp) om amalgam som tandlagningsmaterial hos barn och 

kvinnor. 

 

Cecilia Widegren m fl (m) om att ange den totala lönekostnaden på lönebe-

sked. 

 

Cecilia Widegren m fl (m) om patienttjänst. 

 

Cecilia Widegren m fl (m) om fristående Alingsås lasarett. 
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Gunnel Adler (mp) om ”Hur rädda våra medborgare vid katastroflarm?” 

 

Joseph Chérian (fp) om ”Hög tid att ta de överviktigas problem på allvar”. 

 

Regionfullmäktige beslöt 

 

att överlämna motionerna till regionstyrelsen för beredning. 

 

§ 237 

Ledamot i Strömstads skattenämnd, 3-2001 

 

Tomas Lindh (m), Hamburgsund, har avsagt sig uppdraget som ledamot i 

Strömstads skattenämnd. 

 

Regionfullmäktige beslöt på förslag av valberedningen 

 

att bevilja avsägelsen; 

 

och att utse Dag Bellner (m) Bryggerigatan 17, 457 72 Grebbestad till ny 

ledamot i Strömstads skattenämnd för tiden t o m 31 december 2002. 

 

§ 238 

Ersättare i styrelsen för Grebbestad folkhögskola, 3-2001 

 

Tomas Lindh (m) Hamburgsund har avsagt sig uppdraget som ersättare i 

styrelsen för Grebbestad folkhögskola. 

 

Regionfullmäktige beslöt på förslag av valberedningen 

 

att bevilja avsägelsen; 

 

och att utse Bernt Hansson (m) Tallgatan 8, 450 71 Fjällbacka, till ny tredje 

ersättare i styrelsen för Grebbestad folkhögskola för tiden t o m 31 decem-

ber 2002. 

 

§ 239 

Ersättare i Lokala hälso- och sjukvårdsnämnden 1 (Norra Bohuslän), 

3-2001 

 

Jan Hokollegg (s), Lysekil, och Tomas Lindh (m), Hamburgsund, har avsagt 

sig uppdraget som ersättare i Lokala hälso- och sjukvårdsnämnden 1. 

 

Regionfullmäktige beslöt på förslag av valberedningen 

 

att bevilja avsägelserna; 

 

att utse Gull-Britt Grundén (s), Ingeröd 8810, 454 94 Brastad (s) till ny 

femte ersättare i Lokala hälso- o sjukvårdsnämnden 1 för tiden t o m 31 de-

cember 2002; 

 

och att för samma tid utse Roland Isaksson (m), Galtö gård 121, 457 91 Ta-

numshede till ny tredje ersättare.  
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§ 240 

Ledamot och ersättare i Lokala hälso- och sjukvårdsnämnden 3 (Tre-

stad, Lilla Edet), 3-2001 

 

Cecilia Sandberg (s), Uddevalla, har avsagt sig uppdraget som ledamot i 

Lokala hälso- och sjukvårdsnämnden 3. 

 

Regionfullmäktige beslöt på förslag av valberedningen 

 

att bevilja avsägelsen; 

 

och att utse ersättare Åke Hansson (s), Fyrmästaregatan 16 J, 451 41 Udde-

valla, till ny ledamot i Lokala hälso- och sjukvårdsnämnden 3 för tiden t o m 

31 december 2002; 

 

och att för samma tid utse Louise Persson (s), Strömstadsvägen 4 A, 451 50 

Uddevalla, till ny femte ersättare för socialdemokraterna.  

 

§ 241 

Ledamot och ersättare i Lokala hälso- och sjukvårdsnämnden 8 (Sju-

härad), 3-2001 

 

Bo Magnusson (s), Seglora, har avsagt sig uppdraget som ledamot i Lokala 

hälso- och sjukvårdsnämnden 8. 

 

Regionfullmäktige beslöt på förslag av valberedningen 

 

att bevilja avsägelsen; 

 

att utse ersättaren Yngve Jönsson (s), Kullagatan 2, 514 92 Uddebo till ny 

ledamot i Lokala hälso- och sjukvårdsnämnden 8 för tiden t o m den 31 de-

cember 2002; 

 

och att för samma tid utse Erik Morat (s) , Erikshult 21, 517 96 Hultafors, 

till ny femte ersättare för socialdemokraterna. 

 

§ 242 

Ersättare i Patientnämnden 2 (SU), 3-2001 

 

Roger Pettersson (v), Mölndal, har avsagt sig uppdraget som ersättare i Pati-

entnämnden 2 (SU). 

 

Regionfullmäktige beslöt på förslag av valberedningen 

 

att bevilja avsägelsen; 

 

och att utse Maja Savolainen (v) Långåsvägen 40, 437 93 Lindome till ny 

ersättare i Patientnämnden 2 (SU) för tiden t o m den 31 december 2002. 

 

§ 243 

Vice ordförande i Gymnasienämnden, 3-2001 

 

Fredrik Lundqvist (m), Brastad, har avsagt sig uppdraget som vice ordfö-

rande i Gymnasienämnden, men ämnar kvarstå som ledamot i nämnden. 
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Regionfullmäktige beslöt på förslag av valberedningen 

 

att bevilja avsägelsen; 
 

och att utse Britt-Marie Råvik (m), Råkullegatan 7, 512 54 Svenljunga till 

ny vice ordförande i Gymnasienämnden för tiden t o m 31 december 2002. 

 

§ 244 

Ersättare i Miljönämnden, 3-2001 

 

Ann-Christine Andersson (v), Göteborg, har avsagt sig uppdraget som er-

sättare i regionens miljönämnd. 

 

Regionfullmäktige beslöt på förslag av valberedningen 

 

att bevilja avsägelsen; 

 

och att utse Jonas Ringqvist (v),  Högen 807, 460 64 Frändefors, till ny er-

sättare i Miljönämnden för tiden t o m 31 december 2002. 

 

§ 245 

Ledamot i Servicenämnden, 3-2001 

 

Göran Levin (fp), Mölndal, har avsagt sig uppdraget som ledamot i Service-

nämnden. 

 

Regionfullmäktige beslöt på förslag av valberedningen 

 

att bevilja avsägelsen; 

 

och att utse Lennart Olsson (fp), Norumsgärde 110, 417 43 Göteborg till ny 

ledamot i Servicenämnden för tiden t o m 31 december 2002. 

 

§ 246 

Ledamot, vice ordförande och ersättare i Utförarstyrelsen NU, 3-2001 

 

Mattias Johansson (m), Uddevalla, har avsagt sig uppdraget som ledamot 

tillika vice ordförande i Utförarstyrelsen NU. 

 

Regionfullmäktige beslöt på förslag av valberedningen 

 

att bevilja avsägelsen; 

 

att utse ersättaren Bilt Davidsson, Vänersborg, till ny ledamot och vice ord-

förande i Utförarstyrelsen NU för tiden t o m 31 december 2002; 

 

och att under samma tid utse Johan Viktorsson, Fyrmästaregatan 20 A, 451 

51 Uddevalla, till ny andre ersättare i Utförarstyrelsen NU. 

 



 

  RF 23/10-01 
 

 

 18 

§ 247 

Anmälningsärende, 3-2001 

 

Följande personer har avsagt sig uppdraget som ledamöter inom regionens 

beredningar: 

 

Regionala utvecklingsberedningen: Lena Facht (m), Stig Nilsson (s), Chris-

tina Bergdahl (s) och Morgan Jerkefjord (c). 

 

Kulturberedningen: Gunilla Levén (m), Johnny Bröndt (m), Jan-Åke An-

dersson (s), Gunnel Suu (c), Jörgen Hellman (s) och Rigmor Andrén (fp). 

  

Miljöberedningen: Leif Johansson (s), Linnea Wall (s), Leila Pekkala (s), 

Roland Sjöberg (s), Marie-Louise Barrenäs (m), Bo Swanér (m) och Jonas 

Johansson (c). 

 

Enligt nya instruktioner för beredningsgrupper för regionutveckling, kultur-

frågor och miljöfrågor skall nya representanter utses av Kommunförbunden. 

 

Regionfullmäktige beslöt på förslag av valberedningen 

 

att bevilja avsägelserna. 

 

§ 248 

Avslutning 

 

Sedan samtliga ärenden vid detta regionfullmäktige behandlats förklarade 

ordföranden sammanträdet avslutat. 

 

Vid protokollet 

 

 

 

Bodil Warolin  

 

Justerat den 2 november 2001 

 

 

 

Hans Aronsson Bengt Mollstedt Ulla Y Gustafsson 

Ordförande 

 

 

 

 

 

Justeringen är tillkännagiven genom anslag på regionens anslagstavla i Vänersborg  

den 5 november 2001. 

 

 


